
Žatevný výjazd 2025 s predsedom vlády SR

Vplyv extrémneho sucha na poľnohospodárske plodiny potvrdili poľnohospodári aj na žatevnom
výjazde za účasti predsedu vlády SR Roberta Fica a ministra pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR
Richarda Takáča. Žatevný výjazd sa tento rok konal na poli v parcelách v katastrálnom území Veľké
Ripňany, na ktorom hospodári člen SPPK - PD Radošinka, kde so žatvou oficiálne začali v pondelok
30. 6. 2025. Pole má výmeru 50 hektárov, je na ňom jarný jačmeň, ktorý bol zasiaty na jeseň.

"Som rád, že napriek ťažkým podmienkam, v ktorých pracujeme, obrovskému suchu a teplu, môžeme
oznámiť slovenskej verejnosti, že žatva bude dostatočne uspokojivá pre slovenské potreby,"
informoval na tlačovej konferencii počas žatevného výjazdu vo Veľkých Ripňanoch premiér Robert
Fico.

Predseda vlády SR slovenským poľnohospodárom a potravinárom poblahoželal k rozbehnutej žatve a
ocenil dobrý vzájomný dialóg: "Hovorili sme chvíľku za stolom o viacerých témach, ktoré sa týkajú
dnešných dní, aj budúcnosti. Sú určité obavy pokiaľ ide o ukrajinský trh. Obavy spočívajú v tom, že
vďaka ukrajinskému trhu môže dôjsť k ďalšiemu tlaku na znižovanie cien komodít, čo poškodzuje
slovenských pôdohospodárov. Naďalej platí, že slovenská vláda chráni, pokiaľ ide o niektoré
produkty, slovenských pôdohospodárov a budeme v tejto politike pokračovať aj ďalej. Hovorili sme o
rozpočte na budúci rok, pokiaľ ide o tento rozpočet chceme, samozrejme, urobiť všetko preto, aby
sme dodržali slovo v tých veciach, v ktorých sme aj sľubovali."



Podporu predsedu vlády SR aj ministra pôdohospodárstva rozvoja a vidieka SR Richarda Takáča aj
na žatevnom výjazde ocenil za komoru predseda SPPK Andrej Gajdoš: "Musíme ešte počkať, kým
budeme mať všetko zrno a všetky plodiny pod strechou, ale očakávame priemerné úrody
hustosiatych obilnín a olejnín. Trošku máme obavy o plodiny, ktoré sa sejú na jar a budú sa brať v
jeseni, alebo na prelome leta/jesene, napríklad ako je kukurica, slnečnica, sója, cirok, cukrová repa,
pretože máme na Slovensku extrémne sucho, ktoré sme tu nemali 10 rokov. 66 % územia Slovenska
je postihnuté extrémnym suchom. Vyhliadky do budúcna, diskutujeme o tom aj so SHMÚ, nie sú
ideálne."



Extrémne sucho na poliach, nevyspytateľné počasie vrátane silných búrok či pribúdajúcich požiarov
výrazne ovplyvňuje tohtoročnú žatvu na slovenských poliach. Preto SPPK zdôrazňuje, že výsledok
žatvy ovplyvňuje každá hodina zostávajúca do zberu.

Ani v Európe sa neočakávajú rekordné úrody. Na Slovensku môžeme určite povedať, že bude
dostatok zrna na náš najlepší a domáci zdravý slovenský chlebík. Slovensko vypestuje ročne okolo
4,3 milióna ton hustosiatych obilnín, vyvezie okolo 1,7 milióna, čo je okolo 40 %, cca 2,6 milióna ton
sa spotrebuje u nás na Slovensku.

PD Radošinka hospodári na výmere 4560 hektárov a do žatvy ide s celkovou výmerou 3200 hektárov,
ostatné plochy sú krmoviny či kukurice. Predseda PD Radošinka Štefan Korec: „Zberáme 1100
hektárov repky, 1000 hektárov tvrdej pšenice, 500 hektárov obyčajnej pšenice ozimnej, 80 hektárov
hrachu. Žatvu sme začali v pondelok (30. 6. 2025) zberom jarného jačmeňa, ktorý sme zasiali na
jeseň roku 2025. Zatiaľ je stav plodín, ktoré zbierame aktuálne, uspokojivý. Ostatné plodiny ako
kukurica a krmoviny, tam je stav kritický. Žatevné úrody zatiaľ vieme usudzovať len zo včerajšieho
dňa, tie sa ukazujú ako priemerné.“

Počas tohtoročnej žatvy zatiaľ evidujeme dva požiare v okresoch Levice a Komárno. "Prosíme ľudí,
aby do poľa nevstupovali, ak to nie je nutné a keď už idú, aby skutočne s veľkou opatrnosťou nárabali
s ohorkami, otvoreným ohňom, pretože už sme zaznamenali požiare a skutočne jeden požiar dokáže
celé pole zdecimovať v priebehu pár desiatok minút," zdôraznil v prejave pred novinármi na
žatevnom poli Andrej Gajdoš predseda SPPK.

Tiež pripomíname, že poľnohospodári pri žatve používajú aj plašiče zveri, podľa možností
spolupracujú aj s poľovníkmi a ochrancami prírody.    


